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— 作答注意事項 — 

① 應考人須按編定座位入座，作答前應先自行檢查答案卡(卷)、入場通知書編

號、座位標籤、應試科目是否相符，如有不同應立即請監試人員處理。使用

非本人答案卡(卷)作答者，該節不予計分。 

② 答案卡(卷)須保持清潔完整，請勿折疊、破壞或塗改入場通知書編號及條碼，

亦不得書寫應考人姓名、入場通知書編號或與答案無關之任何文字或符號。 

③ 本試題本為雙面印刷，答案卡(卷)每人一張，不得要求增補。未依規定劃記答

案卡(卷)或書寫不清、污損、超出欄位外等，致讀卡機器無法正確判讀時，由

應考人自行負責，不得提出異議。 

④ 選擇題限用 2B 鉛筆劃記。請按試題之題號，依序在答案卡上同題號之劃記答

案處作答，並完全塗滿方格，不塗出方格外。未劃記者，不予計分。如答案

要更改時，請用橡皮擦擦拭乾淨，再行作答，切不可留有黑色殘跡，或將答

案卡污損，也切勿使用修正帶(液)。 

⑤ 非選擇題：限用藍、黑色鋼筆或原子筆、修正帶(液)等文具作答。 

⑥ 測驗期間嚴禁使用行動電話或其他具可傳輸、掃描、交換或儲存資料功能之

電子通訊器材或穿戴式裝置(包括但不限於：微型耳機、智慧型手錶、智慧型

手環、智慧型眼鏡、電子字典、個人數位助理機、呼叫器等)，請關機並取消

鬧鈴及整點報時裝置後，妥為收納不得使用，違者扣該節成績 20分，續犯者

該節不予計分。 

⑦ 請務必將鐘錶之鬧鈴及整點報時功能關閉，若測驗中聲響經監試人員制止而

再犯者，扣該節成績 10 分；該鐘錶並由監試人員保管至該節測驗結束後歸

還。 

⑧ 本項測驗僅得使用簡易型電子計算器（不具任何財務函數、工程函數、儲存

程式、文數字編輯、內建程式、外接插卡、攝(錄)影音、資料傳輸、通訊或類

似功能），且不得發出聲響。 

⑨ 測驗結束鈴(鐘)響前不得離場，測驗期間擅自離場者，該節以零分計。測驗結

束鈴(鐘)響前不得繳卷。測驗結束鈴(鐘)響即須停筆。測驗結束鈴(鐘)響後，

若未繳交答案卡(卷)者，該節以零分計。繳卷時，應經監試人員驗收後始得離

場。 

⑩ 應考人於測驗當日每節測驗時間結束後，得向試場監試人員索取考畢之試題。 

考生於應試期間應遵守簡章所載試場規則。違反規定者，經提報本考

試甄試委員會予以試場規則之條文規定議處。 
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甄試職別：從業職員 

甄試類別：全類組（A01~A17） 
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入場通知書編號：           

注意： ① 本試題為雙面印刷，不含封面共計 3頁，測驗題型分為【國文(論文) ：
1 題，占 50 分】與【英文：四選一單選選擇題 25 題，每題 2 分，合計
50分】，總計 100分。 

② 國文(論文)限以藍、黑色鋼筆或原子筆於答案卷上採橫式作答，並請依
標題指示之題號於各題指定作答區內作答。 

③ 四選一單選選擇題限以 2B 鉛筆於答案卡上作答，請選出一個正確或最
適當答案，答錯不倒扣；以複選作答或未作答者，該題不予計分。 

④ 請勿於答案卡(卷)上書寫應考人姓名、入場通知書編號或與答案無關之
任何文字或符號。 

⑤ 答案卡(卷)務必繳回，未繳回者該節以零分計算。 

壹、國文(論文)【50分】 

數位時代讓我們可以在短時間之內，獲取許多不同的資訊，做為抉擇的參考。但是

有時候資訊太多，反而會影響我們的判斷。尤其當我們面對許多重要的關鍵時刻，更需

要全方位的思考與辨別，才能做出抉擇。例如，考大學選科系是選校或選系？擇偶、找

工作、就業、創業、購屋、換工作等等，皆需靜心思考。請以「難以抉擇」為題，闡述

自己某一次的抉擇歷程、結果與省思；文長不拘。 

貳、英文【四選一單選選擇題 25題，每題 2分，合計 50分】 

一、字彙【請依照句子前後文意，選出最適當的答案】 

1. 【B】The company plans to _____ its operations to cover a broader range of services. 

  (A) diminish (B) expand (C) ignore (D) subtle 

2. 【B】After several attempts, she was finally able to _____ the puzzle and complete it. 

  (A) destroy (B) solve (C) ignore (D) transfer 

3. 【D】The artist’s latest work was praised for its _____ use of color and texture. 

  (A) crude (B) gaudy (C) monotonous (D) subtle 

4. 【B】He was accused of trying to _____ the truth in order to avoid punishment. 

  (A) reveal   (B) distort  (C) clarify   (D) disclose 

5. 【A】The manager decided to _____ the meeting in order to gather more information 

before proceeding. 

  (A) suspend   (B) accelerate   (C) finalize    (D) interrupt 

6. 【C】They needed to _____ their strategy in order to cope with the new challenges. 

  (A) maintain (B) ignore (C) adjust   (D) reduce 

7. 【B】The doctor’s explanation was clear and easy to understand, making the complex 

procedure seem _____. 

  (A) incomprehensible (B) transparent (C) obscure (D) ambiguous 

8. 【D】The children were _____ by the magician’s performance, watching with wide 

eyes. 

  (A) unimpressed   (B) bored  (C) distracted  (D) fascinated 

9. 【A】It’s important to _____ regularly for any changes in the market trends. 

  (A) examine    (B) ignore    (C) dismiss    (D) exploit 

 



二、 文法測驗【請在下列各題中選出最適當的答案】 

10. 【C】She couldn’t help but _____ when she heard the surprising news. 

 (A) laughing (B) to laugh   (C) laugh  (D) laughed 

11. 【D】If he _____ more carefully, he wouldn’t have made that mistake.. 

 (A) has listened   (B) listened   (C) listens   (D) had listened 

12. 【A】The manager suggested that the proposal _____ before the meeting. 

 (A) be reviewed   (B) reviewed   (C) reviews   (D) reviewing 

13. 【B】By the time you arrive, I _____ my work. 

 (A) will finish   (B) will have finished   (C) have finished   (D) finished 

14. 【C】They don’t mind _____ in the cold weather, as long as it doesn’t rain. 

 (A) work   (B) to work   (C) working   (D) worked 

15. 【B】We regret _____ you that the event has been canceled due to unforeseen 

circumstances. 

 (A) informing   (B) to inform   (C) inform   (D) informed 

16. 【D】She has been absent from school ever _____ she moved to another city. 

 (A) because   (B) until   (C) although  (D) since 

17. 【C】It was not until the last minute that he _____ his homework. 

 (A) finishes   (B) finish   (C) finished  (D) was finishing 

18. 【A】Neither Jane nor her friends _____ going to the party tonight. 

 (A) are   (B) is   (C) be   (D) being 

 

 

 

三、克漏字測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】 

In recent years, electric vehicles (EVs) have become more popular as people become 

more conscious of the environment. These vehicles produce fewer emissions than 

traditional gas-powered cars, and many governments are offering incentives to ______ 

people to make the switch. However, one of the main challenges with EVs is the lack of 

charging stations. In many areas, drivers have to travel long distances to find a place to 

charge their cars. This is changing as more charging stations are being built, making EVs 

more ______. Another issue is the price; while EVs can save money in the long run, they 

tend to have higher initial costs compared to gas-powered cars. Despite these challenges, 

many experts believe that the ______ of electric vehicles will continue to grow. 

Automakers are constantly improving EV technology, offering more options to 

consumers, and lowering the costs of production. As more people become aware of the 

benefits, EVs are expected to become the dominant mode of transportation in the future. 

With innovations in battery technology and renewable energy, the future of transportation 

is likely to be both cleaner and more efficient. By making the shift to electric vehicles, 

we can help reduce pollution and slow the effects of climate change, making our cities 

______ places to live. 

19.  【A】(A) encourage (B) eliminate (C) restrict (D) prevent 

20.  【C】(A) outgoing (B) troublesome (C) convenient  (D) time-consuming 

21.  【B】(A) decrease (B) adoption (C) reluctance (D) decline 

22.  【A】(A) healthier (B) dirtier (C) noisier (D) more polluted 
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四、閱讀測驗【請依照段落上下文意，選出最適當的答案】 

Urban green spaces, such as parks and gardens, provide a wide range of benefits for both 

people and the environment. These areas are essential for reducing pollution, as plants absorb 

harmful gases and produce oxygen. Green spaces also help lower the temperature in cities, 

providing a cooling effect that mitigates the “urban heat island” phenomenon, where urban 

areas become significantly warmer than their rural surroundings. This is particularly important 

in regions that experience extreme heat during summer months. Additionally, urban greenery 

improves the aesthetic appeal of cities, making them more attractive and pleasant places to 

live and work. 

In addition to environmental benefits, green spaces offer significant mental and physical 

health advantages for residents. Studies have shown that spending time in nature can reduce 

stress, improve mood, and increase overall well-being. Green spaces provide areas for physical 

activity, such as walking, jogging, and cycling, promoting a healthier lifestyle. Children, in 

particular, benefit from having access to parks, where they can play and engage in physical 

activity in a safe environment. The presence of nature in urban areas has been linked to lower 

rates of mental health issues, such as anxiety and depression, as people feel more connected to 

the natural world. 

Green spaces also play a crucial role in promoting social cohesion. Parks and gardens 

serve as community hubs where people from diverse backgrounds can come together, interact, 

and build relationships. These areas provide opportunities for social activities such as picnics, 

festivals, and sports events, fostering a sense of belonging and shared identity among city 

residents. By offering spaces where people can relax, exercise, and engage with others, urban 

green spaces help strengthen the social fabric of cities, making them more inclusive and 

supportive communities. 

 

23. 【B】What is one of the main environmental benefits of urban green spaces? 

(A) They reduce the risk of natural disasters. 

(B) They absorb harmful gases and produce oxygen. 

(C) They promote the growth of urban infrastructure. 

(D) They create more space for urban development. 

24. 【A】According to the passage, how do urban green spaces contribute to residents’ 

physical health? 

(A) By offering opportunities for physical activity. 

(B) By providing free medical services. 

(C) By reducing the amount of time spent indoors. 

(D) By increasing the availability of healthy food. 

25. 【C】Which of the following is mentioned as a mental health benefit of green 

spaces? 

(A) They increase cognitive abilities. 

(B) They reduce feelings of loneliness. 

(C) They help people feel more connected to nature. 

(D) They provide access to professional counseling. 
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